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Akademika Heyrovského 1203/8, 500 05 Hradec Králové 

tel. (+420) 495 067 111 

e-mail: as.vedeni@faf.cuni.cz 
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Zápis z 4. zasedání Akademického senátu 
č. j.  UKFaF/114895/2024 

konaného dne 20. 3. 2024 od 14:00 hodin v zasedací místnosti děkanátu 

Přítomni: doc. Boušová Iva (od 15:13), Cápayová Mária, Čech Petr, dr. Doseděl Martin, dr. 
Hradiská Breiterová Kateřina, Mgr. Hrdinová Iva, Janovcová Hana, dr. Jirkovský Eduard, dr. 
Kastner Petr, Klusák Ondřej, doc. Krátký Martin, Kučerová Eliška, dr. Kudláčková Zděnka (do 
15:30), dr. Macháček Miloslav, doc. Malý Josef, Mgr. Reguli Adam, Mgr. Sedláček Patrik, 
doc. Sklenářová Hana (do 15:16; od 16:50), dr. Vokřál Ivan 
 
Vedení fakulty: doc. Roh Jaroslav, prof. Šimůnek Tomáš, prof. Nováková Lucie (do 15:34), 
prof. Zimčík Petr, Ing. Vlčková Lenka  
 
Hosté: Mgr. Matějka Lukáš (do 15:35), Mgr. Mašková Eliška (připojena online), Ing. 
Navrátilová Lucie (do 15:34) 
 
Sekretářka Akademického senátu: Dvořáková Ivana 
 
Omluveni: dr. Bárta Pavel, Čech Stanislav, doc. Červený Lukáš, doc. Kučera Radim, prof. 
Nachtigal Petr, Ptačin Tomáš, prof. Štaud František, doc. Vraníková Barbora 
 
 
Navržený program: 

1. Zahájení 

2. Schválení programu 

3. Vystoupení vedení FaF UK 

4. Informace z AS UK a komisí AS UK 

5. Návrh první změny Pravidel pro přiznávání stipendií na Farmaceutické fakultě 

v Hradci Králové 

6. Návrh aktualizace Opatření děkana – Stanovení výše doktorandských stipendií 

7. Různé 

 
 

1. Zahájení 

Místopředsedkyně Akademického senátu FaF UK Hana Janovcová ve 14:30 zahájila 4. 



zasedání senátu. Na úvod přivítala senátory, vedení fakulty a hosty zasedání.  

 

Senát se sešel v usnášeníschopném počtu. Jako skrutátoři pro zasedání byli určeni Eliška 

Kučerová a Petr Čech, zápis provedla Ivana Dvořáková. 

 

 

2. Schválení programu 

S navrženým programem 4. zasedání AS byli senátoři seznámeni dopředu. Ze strany 

senátorů nebyly k programu vzneseny žádné připomínky ani navržena změna pořadí bodů, 

a proto místopředsedkyně AS FaF UK vyzvala senátory k hlasování o jeho schválení.  

 

Hlasování: 16-0-0 (pro-proti-zdržel se)  

Závěr: AS FaF UK schválil program 4. zasedání. 

 

3. Vystoupení vedení FaF UK 

Doc. Roh /děkan fakulty/: 

• Dne 7. 3. 2024 se uskutečnilo slavnostní poklepání základního kamene Mephared 2. 

 

Doc. Roh za doc. Kučeru /Studijní záležitosti – Farmacie/:  

• Zaznamenali jsme mírný nárůst počtu přihlášek ke studiu ve všech studijních 

programech (Farmacie – 862; Laboratorní diagnostika ve zdravotnictví – 250 

v prezenční formě, 51 v kombinované; Bioanalytická laboratorní diagnostika ve 

zdravotnictví – 50).  

• Evidujeme zvýšený zájem o studijní program Laboratorní diagnostika ve 

zdravotnictví.  

 

Doc. Roh za prof. Štauda /Vědecká činnost/:     

• Během jednání s vedením Univerzity Karlovy v minulém týdnu bylo diskutováno mj. 

doktorské studium a hodnocení vědy.  

o Pětileté hodnocení vědy bude založeno zejména na sebeevaluační zprávě. 

o Obdrželi jsme základní bibliometrii, ve které se projevuje důraz kladený na 

kvalitu. V pětiletém období bylo pouze kolem 20 % výstupů fakulty 

v časopisech kvartilu Q3 a Q4. 

o 19. 3. 2024 bylo vedení fakulty předloženo komplexní hodnocení publikační 

činnosti za rok 2023, které zpracovali p. Vojtíšek a doc. Chocholouš. 

V nejbližší době proběhne schůzka ohledně rozpočtu Cooperatio PharmSci, 

schvalování celofakultních akcí, podpory mladým pracovníkům, 

zaměstnankyním vracejícím se po mateřské dovolené aj. Rok 2023 již byl 

hodnocen podle nové metodiky využívající principy té celouniverzitní. 

 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy.  

 

 

 



Prof. Šimůnek /Vnitřní záležitosti, projektová činnost a strategický rozvoj fakulty/: 

• Projekt Nové technologie pro translační výzkum ve farmaceutických vědách 

(NETPHARM) byl 1. 3. 2024 zahájen. Během dubna 2024 se uskuteční setkání 

seniorních řešitelů ze všech spolupracujících institucí, pozváni byli i J. M. rektorka 

Univerzity Karlovy prof. Králíčková a prorektor pro vědeckou a tvůrčí činnost prof. 

Krištoufek.  

• Očekáváme výsledky hodnocení projektu OncoPharm Ministerstvem školství, 

mládeže a tělovýchovy. Jsme připraveni zahájit realizaci od 1. 4. 2024. 

 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy ani připomínky.  

 

Prof. Nováková /Vnější a mezinárodní vztahy fakulty/:  

• Poděkování všem, kteří se zapojili do příprav a realizace slavnostního poklepání 

základního kamene Mephared 2.  

• Podáním přihlášek ke studiu skončila jedna sezona propagačních akcí cílených na 

potenciální uchazeče o studium. Již nyní probíhají přípravy sezony následující. 

• Dne 27. 2. se uskutečnila první organizační schůzka k Noci vědců. Poděkování za 

účast a podnětnou diskuzi.  

• Dne 13. 3. proběhla akce „Velikonoční dílničky pro děti zaměstnanců“, které se 

zúčastnilo 13 dětí. Poděkování pracovnicím Katedry farmakognozie a farmaceutické 

botaniky za přípravu a realizaci. 

• Dne 18. 3. se uskutečnila informační schůzka o možnostech zapojení studentů do 

propagace fakulty. Zájemci se mohou hlásit i dodatečně.  

• Pozvánky na nadcházející akce: 

o 26. 3. Den Zentivy 2024 s tématem Amazonka: 23 let od objevu pramenů. 

o 18. 4. Veletrh bioanalytiky a farmacie (součástí bude stánek s prezentací 

doktorského studia). 

• Probíhají přípravy prvních Zlatých promocí FaF a oslav 55. výročí založení 

Farmaceutické fakulty, zatím je přihlášeno 20 absolventů. 

• Bylo ukončeno výběrové řízení na zaměstnaneckou mobilitu. Poděkování zejména za 

jiné aktivity než jazykové kurzy v rámci programu Erasmus+. Tento benefit mohou 

využít i technicko-hospodářští pracovníci, a to nejen z děkanátu, ale i z kateder. 

Zároveň jsou vítány i výměnné aktivity akademických i neakademických pracovníků. 

• Poděkování všem, kteří se podíleli na mediálních aktivitách. 

 

Nebyly vzneseny žádné dotazy ani připomínky. 

 

prof. Zimčík /Investiční a technický rozvoj fakulty/: 

• V letních měsících bude omezen komfort v posluchárnách A a B z důvodu nefunkční 

klimatizační jednotky a vysokých nákladů na její opravu, které jsou nerentabilní 

s ohledem na stěhování do nových budov v dalších letech. V posluchárnách bude 

funkční výměna vzduchu, ale již ne klimatizace. Během letních měsíců bude docházet 

k vychlazení místností v nočních a brzkých ranních hodinách vnějším vzduchem. 

Přesto je doporučeno všechny případné akce v období červen-září umisťovat do 



jiných místností (Posluchárna C, seminární místnosti, prostory na kampusu). 

Vytápění v chladných měsících nebude omezeno. 

• V návaznosti na snížení počtu řidičů na FaF je zaměstnancům, kteří absolvovali 

školení řidičů, ke služebním cestám k dispozici referenční vozidlo Škoda Octavia. 

Sazba za jeho použití je stanovena na 5,60 Kč/km, která je výrazně nižší než použití 

soukromého vozidla ke služebním cestám. Sazba za používání osobního služebního 

vozidla s řidičem je nově stanovena na 12 Kč/km. 

• Ve spolupráci s Policií ČR bude na FaF probíhat ve třech termínech (28. 3., 8. 4. a 17. 

4. 2024) Školení Bezpečnosti – měkké cíle. Ve spolupráci s Bezpečnostním odborem 

Rektorátu UK je zároveň projednávána možnost zavedení Krizového informačního 

a svolávacího systému KISS a vytvoření databáze pro zasílání hromadných zpráv. 

o Dr. Kudláčková doplnila, že již nyní je přihlášeno 130 zaměstnanců. 

 

Místopředsedkyně Janovcová otevřela diskuzi.  

 

Doc. Krátký se zeptal, zda budou očekávaná dopravní opatření způsobená rekonstrukcí 

křižovatky Mileta zavedena podle původních informací, tedy od začátku dubna 2024. 

Prof. Zimčík, dr. Doseděl a Ing. Vlčková odpověděli, že na již nainstalovaných dopravních 

značkách upravujících objízdné trasy je skutečně uvedeno, že jsou platné od 2. dubna 2024. 

Doc. Roh doplnil, že se jedná o projekt města Hradec Králové, Královéhradeckého kraje 

a Ředitelství silnic a dálnic. Alespoň částečné informace byly získány jen díky přítomnosti 

vedení fakulty na jednání o připravovaných dopravně-inženýrských opatřeních. 

Z dostupných zdrojů je zřejmé, že zpevněná komunikace kolem Zahrady léčivých rostlin by 

měla být jednosměrným vjezdem do ulice Akademika Heyrovského, naopak výjezd by měl 

být veden kolem Školní jídelny Hradecká a areálu Podnikatelského centra, opět 

jednosměrně. 

Doc. Sklenářová se dotázala, zda nebude zvýšený provoz kolidovat s provozem skladu 

chemikálií. 

Doc. Roh odpověděl, že bylo na žádost vedení fakulty přislíbeno zřízení chodníku pro 

zajištění spojení fakulty a Zahrady léčivých rostlin i pro pěší, což umožní i přístup do skladu. 

Dr. Kastner se dotázal, zda se objízdné trasy po dokončení rekonstrukce křižovatky Mileta 

zruší, a budou navrácena původní pravidla provozu.  

Ing. Vlčková uvedla, že zpevněná komunikace mezi fakultou a ZLR by měla zůstat včetně 

chodníku. 

Doc. Roh doplnil, že si myslí, že se finální řešení bude teprve vyvíjet.  

Dr. Kastner požádal, zda by mohl být fakultou vznesen podnět ke zlepšení dostupnosti 

Zahrady léčivých rostlin z ulice Brněnská pro pěší. Dodal, že v současnosti musí chodci 

procházet přes trávník a val, a jestliže má ZLR sloužit veřejnosti, bylo by vhodné, aby byla 

snadno dostupná např. od zastávky veřejné hromadné dopravy.  

Prof. Zimčík uvedl, že tento podnět byl již projednáván v minulosti s ohledem na dostupnost 

ZLR z kolejí Na Kotli. Nicméně po dobu až tří let bude v oblasti zvýšený provoz z důvodu 

objízdných tras rekonstruované křižovatky Mileta a provoz bude řešen spíše provizorně. Po 

dokončení rekonstrukce se můžeme pokusit o další jednání. 



Doc. Roh doplnil, že probíhají intenzivní jednání s městem Hradec Králové ve více rovinách, 

vč. objízdných tras z důvodu potřeby zajištění zásobování stavby Mephared 2 či vyřešení 

okolí budoucího kampusu i situace s dostupností ZLR. 

Prof. Zimčík dodal, že jsou městem připravovány plány rekonstrukce objektu Pajkrovy flošny, 

která by mohla realizaci úprav komunikací v okolí Zahrady léčivých rostlin urychlit. 

 

Dr. Kudláčková se dotázala, na jak dlouhou dobu bude jediným přístupem do budovy 

Mephared 1 nedávno vybudovaný provizorní chodník. 

Prof. Zimčík odpověděl, že z důvodu pokračující stavby budov v rámci projektu Mephared 2 

dojde ke zrušení vstupu do Mephared 1 přes původní dlážděnou plochu. Proto byl zřízen 

vstup v místě plánovaného jezírka, který bude v brzké době jediným přístupem k budově 

Mephared 1 do doby dokončení stavby. 

Dr. Kudláčková doplnila, že za dva týdny je očekávána kontrola z Rektorátu UK ohledně 

bezbariérovosti budovy s ohledem na studenty se speciálními potřebami. 

Prof. Zimčík odpověděl, že bezbariérovost budovy je zabezpečena vstupem z podzemních 

garáží. 

 

Nebyly vzneseny žádné další dotazy ani připomínky. 

 

Ing. Vlčková /tajemnice fakulty/: 

• Kladný hospodářský výsledek z roku 2023 ve výši 615 000 Kč. 

• Probíhají práce na Výroční zprávě o činnosti a Výroční zprávě o hospodaření. 

• Zároveň fakulta obdržela pozitivní výrok auditora Ing. Juránka ohledně účetnictví FaF 

UK za rok 2023. 

• Informace z porady tajemníků dne 12. března 2024 

o Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy potvrdilo pro letošní rok nárůst 

dotace na vědu – DKRVO (Dlouhodobá koncepce rozvoje výzkumné 

organizace) o 4,35 % pro UK, ale rozpis alokace na jednotlivé fakulty není 

zatím znám. 

o Probíhá nákup energií na r. 2025. 

o V rámci vyjednávání o nové Kolektivní smlouvě se během dubna 2024 

uskuteční schůzka zástupců odborů a vedení UK.  

• V období březen až červen dojde k úpravě otevírací doby výdejního centra průkazů 

UK Point Na Kotli z důvodu optimalizace jeho činnosti. Výdejní centrum bude v pátky 

uzavřeno, naopak v úterý a čtvrtky bude prodloužena otevírací doba. 

 

Nebyly vzneseny žádné dotazy. 

 

Hlasování: Přijato tichým souhlasem.  

Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace od vedení fakulty.  

 

 

4. Informace z AS UK a komisí AS UK 

Dr. Jirkovský a dr. Kudláčková přednesli podklady ze zasedání komisí AS UK. 



• Ekonomická komise (zasedání 19. března 2024): 

o Dílčí změna Pravidel hospodaření Univerzity Karlovy a návrh Opatření rektora 

Příspěvky ze sociálního fondu doporučeny AS UK ke schválení. 

▪ Snížení maximální hranice výše odvodů do sociálních fondů ze 

stávajících 2 % na 1 % z hrubých mezd, minimálně 50 % čerpání musí 

být určeno na podporu důchodového a životního pojištění. 

o Projednáván ideový záměr finančního zajištění velkých investičních akcí (nyní 

s akcentem zejména na akce financované z Národního plánu obnovy, 

komponenty 3.2 – části 3.2.4., tj. Mephared 2 a Biocentrum Albertov). 

o Představen Návrh rozpisu prostředků poskytnutých UK z ukazatele C 

(příspěvek na stipendia pro studující v doktorských studijních programech) na 

rok 2024 a Výhled na rok 2025. 

▪ Pro rok 2025 komise doporučuje implementovat do výpočtu 

i kvalitativní ukazatele (např. graduation rate). 

o Proběhla volba členů pracovní komise pro úpravu rozdělování fixní části 

příspěvku v rámci Principů pro rozdělování příspěvků a dotací. Zvoleni dr. 

Karel Šima, dr. Michal Říha, dr. David Greger a doc. Cyril Brom. 

o Představen ideový záměr novelizace Vnitřního mzdového předpisu a Návrh 

rozdělení prostředků poskytnutých Ministerstvem školství, mládeže 

a tělovýchovy na mzdovou kohezi pro rok 2024. 

▪ Ani po rozsáhlé diskuzi nebyla vůle ke schválení podkladů z důvodu 

řady nezodpovězených otázek (např. snižování mezd na některých 

fakultách z důvodu sjednocení jejich výše napříč UK či informace, zda 

ministerstvo poskytne prostředky pro dorovnání mezd i v budoucnu). 

• Komise pro informační technologie (zasedne 20. března): 

o Bude projednáván podnět dr. Gregera k funkcionalitě ročního hodnocení 

doktorandů, kteří nastoupili až do letního semestru. Údajně není možné 

založit hodnocení jen jisté skupině studentů v SIS. Čeká se na vyjádření 

Ústavu výpočetní techniky UK. 

o Podnět doc. Broma k šifrování materiálů interní povahy. 

• Komise pro vědu (zasedne 21. března 2024): 

o Prorektor pro vědeckou a tvůrčí činnost prof. Krištoufek představí aktuální 

zprávy z oblasti vědy a případnou aktualizaci informací k pětiletému 

hodnocení. 

o Budou prezentovány materiály k HR Excellence in Research (HR Award). 

Jedná se o tři provázané materiály: Naplňování Akčního plánu HRS4R na UK 

v roce 2023 a vyhodnocení období 2021-2023, Sebehodnotící zpráva: 

Implementace HRS4R na UK a Akční plán HRS4R na UK pro období 2024-2026. 

o Bude diskutován další postup připomínkování kritérií pro habilitační řízení 

a řízení ke jmenování profesorem na UK.  

▪ Možno připomínkovat do 15. 4., projednáno bude na zasedání 25. 4. 

o Aktualizovaná data o MDPI, která připravila Ústřední knihovna UK ve 

spolupráci s Ústavem výpočetní techniky UK, jsou dostupná na webových 

stránkách Open Science Analýza publikační činnosti UK v časopisech MDPI za 

období 2016-2022. 

https://knihovna.cuni.cz/wp-content/uploads/UK_MDPI_2016-2022.html
https://knihovna.cuni.cz/wp-content/uploads/UK_MDPI_2016-2022.html


▪ Analýzu následně podrobněji prezentoval doc. Krátký. 

• Sociální komise (zasedání 18. března 2024): 

o Školení formou e-kurzu pro Akademické a neakademické pracovníky UK 

v oblasti nevhodného chování na UK a jeho prevence. 

▪ Iniciativa vychází z práce ochránkyň práv Masarykovy a Karlovy 

univerzity. Cílem kurzů je definovat specifika tohoto vztahu, 

identifikovat faktory posilující nebo oslabující ho, stanovit podmínky 

pro bezpečnou výuku, a poskytnout učitelům návod, jak bezpečně 

hodnotit výstupy učení. Po dokončení budou tyto kurzy pilotovány na 

obou univerzitách během letního semestru akademického roku 

2023/2024. Na UK se počítá se zapojením ideálně co nejvíce 

různorodých fakult a součástí, které o pilotní ověření projeví zájem. 

• Komise pro třetí roli (zasedne 21. března 2024): 

o Dvanáctibodový program zahrnující např. naplňování Akčního plánu HRS4R 

na UK v období 2021-2023, Akční plán HRS4R na UK pro období 2024-2026, 

novinky z oblasti PR a informace o analýze webu Univerzity Karlovy 

www.cuni.cz (prorektor pro vnější vztahy doc. Vlach), Metodiku šetření 

podnětů nevhodného chování ombudsmankou UK (dr. Šámalová), aj. 

o Další zasedání komise jsou plánována na 25. 4., 23. 5. a 20. 6. 2024. 

• Různé: 

o Informace ze Studentské komory AS UK ohledně setkání akademických 

senátorek a senátorů UK, které se bude konat na začátku dubna 2024. Jeho 

cílem bude propojení jednotlivých studentských senátorů napříč univerzitou 

a nastavení studentských témat k budoucím diskuzím s vedením UK. 
 

Nebyly vzneseny žádné dotazy ani připomínky. 

 

Hlasování: Přijato tichým souhlasem. 

Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace o zasedání AS UK a komisí AS UK. 

 

 

5. Návrh první změny Pravidel pro přiznávání stipendií na Farmaceutické fakultě v Hradci 

Králové 

Doc. Roh jako předkladatel uvedl bod a sdělil, že novela byla připravena z důvodu rozdělení 

prvního ročníku na dva úseky studia. K návrhu se vyjádřila Legislativní a Studijní komise AS 

UK. Novelou vnitřního předpisu bude možné stipendium přidělit za celý první ročník 

a následně za jednotlivé úseky studia.   

Mgr. Matějka se následně vyjádřil k připomínkám senátorů AS FaF UK. 

• Z Čl. 1. úvodního ustanovení úpravou vypadla definice "univerzity". Dále v textu se 

slovo "univerzita" objevuje několikrát. Podle mě by tedy někde mělo být: Univerzita 

Karlova (dále jen "univerzita"). 

o Bude zapracováno, zkratka bude zavedena na nejbližším vhodném místě, tj. 

čl. 6 odst. 2. 



• Čl. 2, bod 4b: v čistopise vypadlo slovo „úseku“: nejméně 10 % studentů 

bakalářského studijního programu a navazujícího magisterského studijního 

programu, kteří nejsou zapsáni v prvním ÚSEKU, popřípadě v prvních dvou úsecích 

studia (nejde-li o případ podle odstavce 5); ve změnovém dokumentu toto slovo je; 

o Týká se i bodu 4a. Uvedení slova „úseku“ bude srozumitelnější, proto bude 

doplněno. 

• V dokumentu je nejednotnost v psaní čárky (před/za poznámkou pod čarou) – viz čl. 

1 řádek 3; čl. 2 bod 2 konec 2. řádku; čl. 6 bod 1 2. řádek. 

o Dle Ústavu pro jazyk český platí, že poznámka pod čarou uvedená hned za 

slovem se váže k tomuto slovu, poznámka oddělená interpunkčním 

znaménkem se váže k předchozímu větnému celku. Takto jsou poznámky pod 

čarou zaváděny i ve vnitřních předpisech UK. Ve dvou případech byla 

skutečně poznámka uvedena chybně (pozn. č. 2 a č. 4) a bude opravena 

v souladu s uvedenými pravidly. 

• Neměla by být aktualizovaná poslední strana (děkan, předsedové senátů)?  

o Podle legislativních pravidel Vlády ČR se u novely právních předpisů 

zachovává autorství původních orgánů a předkládá se jak ve změnové formě, 

tak v novelizačních bodech, které jsou již signovány současnými odpovědnými 

orgány. Novela vnitřního předpisu byla vytvořena v souladu s těmito pravidly. 

• V čl. 5 chybí bod 3 – je to nějak historicky? Ve změnovém souboru jsem také žádnou 

zmínku nenašel. 

o Jedná se o technikou chybu, bude opraveno. 

Nebyly vzneseny žádné další dotazy ani připomínky. 

 

Hlasování: 19-0-0 (pro-proti-zdržel se) 

Závěr: AS FaF UK schválil návrh 1. změny Pravidel pro přiznávání stipendií na Farmaceutické 

fakultě v Hradci Králové a doporučuje jeho předložení ke schválení Akademickému senátu 

Univerzity Karlovy. 

 

 

6. Návrh aktualizace Opatření děkana – Stanovení výše doktorandských stipendií 

Doc. Roh jako předkladatel uvedl bod a sdělil, že návrh vychází mj. z podnětu Mgr. Maškové. 

Nyní se po úspěšném splnění nejméně tříměsíční zahraniční stáže zvyšuje doktorandské 

stipendium o 500 Kč měsíčně od následujícího kalendářního měsíce po ukončení stáže. 

Aktualizací OD by v případě zahraniční stáže v délce nad 3 měsíce bylo vyplaceno stipendium 

ve výši 500 Kč za každý další ukončený měsíc této stáže, a to jednorázově po úspěšném 

ukončení stáže. 

Následně připomněl, že kontinuálně probíhá příprava potenciálního navýšení příjmu 

doktorandů a vyjádřil se k připomínce vznesené předem senátory AS FaF UK. 

• Zaujalo mě, že na FaF je uvedena oproti stipendijnímu řádu Univerzity Karlovy 

(v posledním znění, čl. 12, odst. 3) také možnost navýšit stipendium po obhájení 

doktorské disertační práce. Je to úmysl?  

o Tato možnost byla již vyřazena i z nadřazeného předpisu UK, bude 

odstraněno.  



 

Nebyly vzneseny žádné dotazy ani připomínky, proto bylo přistoupeno k hlasování. 

 

Hlasování: 18-0-0 (pro-proti-zdržel se)  

Závěr: Akademický senát projednal návrh aktualizace Opatření děkana – Stanovení výše 

doktorandských stipendií a s uvedeným návrhem opatření souhlasí. 

 

 

7. Různé  

Místopředsedkyně AS FaF UK Hana Janovcová požádala o schválení zápisu z 1. zasedání AS 

konaného dne 13. 2. 2024, který měli členové AS FaF UK k dispozici k připomínkování 

a obdrželi jej s předstihem. 

 

Nebyly vzneseny žádné připomínky, bylo tedy přistoupeno k hlasování. 

 

Hlasování o zápisu z 1. zasedání: 16-0-1 (pro-proti-zdržel se) 

Závěr: AS FaF UK schválil zápis z 1. zasedání AS konaného dne 13. 2. 2024. 

 

Dále místopředsedkyně AS FaF UK Hana Janovcová požádala o schválení zápisu z 2. zasedání 

AS konaného dne 13. 2. 2024, který měli členové AS FaF UK k dispozici k připomínkování 

a obdrželi jej s předstihem. 

 

Nebyly vzneseny žádné připomínky, bylo tedy přistoupeno k hlasování. 

 

Hlasování o zápisu z 2. zasedání: 16-0-1 (pro-proti-zdržel se) 

Závěr: AS FaF UK schválil zápis z 2. zasedání AS konaného dne 13. 2. 2024. 

 

Děkan Farmaceutické fakulty v Hradci Králové doc. Roh následně informoval senát 

o průběhu části zasedání Ekonomické komise AS UK dne 19. 3. 2024 týkající se projektu 

Mephared 2 a jeho financování.  

• Během zasedání byl představen ideový záměr finančního zajištění investičních akcí 

v NPO, který je výstupem dosavadních jednání vedení Univerzity Karlovy a děkanů 

pěti fakult zapojených v projektech Mephared 2 a Biocentrum Albertov. 

• Ideový záměr vychází z interního rozdělení prostředků přidělených Univerzitě Karlově 

v rámci dotace z Národního plánu obnovy a počítá s finančním závazkem projektu 

Mephared 2 ve výši 2 mld. Kč. Zahrnuje tři varianty zajištění jeho kofinancování, 

které se liší dle objemu případné dodatečné dotace ze státního rozpočtu. 

Rozdělení alokace z NPO mezi Masarykovu a Karlovu univerzitu bylo stanoveno Dodatkem 

výzvy č. 1 na základě metrů čtverečních nově vybudovaných vzdělávacích a vědeckých 

kapacit. Projekt Mephared 2 svým rozsahem (plocha v m2) přináší univerzitě prostředky ve 

výši cca 4,5 mld. Kč, ale na základě dřívějšího rozhodnutí vedení UK však obdrží část alokace 

ve výši 3,6 mld. Kč. I přesto vedení UK odmítá přistupovat k části závazku ve výši cca 1 mld. 

Kč jako ke společnému strategickému univerzitnímu závazku na investicích v NPO 

komponentě 3.2.4. 



• S ohledem na tuto skutečnost vyvolalo představení ideového záměru během 

zasedání Ekonomické komise AS UK výraznou vlnu nevole podílet se na úhradě 

finančního závazku projektu Mephared 2. 

• Ani případná podpora ideového záměru ze strany Akademického senátu UK a děkanů 

všech fakult by bohužel neposkytla Farmaceutické a Lékařské fakultě UK v Hradci 

Králové garanci, že v budoucnu nedojde ke změně podmínek financování.  

• Dále považuje vedení hradeckých fakult za nezbytné informovat Akademický senát 

Univerzity Karlovy komplexně o celé historii příprav projektu Mephared 2 a vysvětlit, 

že ke vzniku závazku ve výši 1 mld. Kč došlo z důvodu původního interního rozdělení 

alokace z Národního plánu obnovy ve prospěch projektu Biocentrum Albertov. Proto 

by měla být tato částka považována za strategický univerzitní závazek na investicích 

v NPO komponentě 3.2.4. S úhradou zbývající 1 mld. Kč Farmaceutická a Lékařská 

fakulta UK v Hradci Králové počítají a budou připraveny ji splácet. 

• Akademickému senátu UK budou poskytnuty materiály ohledně celé přípravy 

projektu vč. vývoje finančního závazku s projektem spojeného. 

• Děkan Farmaceutické fakulty v Hradci Králové zároveň požádal Akademický senát 

o podporu tohoto kroku usnesením. 

 

Informace potvrdil i dr. Jirkovský, který se zasedání Ekonomické komise AS UK zúčastnil, 

a podpořil myšlenku informovat Akademický senát UK. 

 

Místopředsedkyně Janovcová otevřela diskuzi, během níž bylo zformulováno znění usnesení. 

Do diskuze se zapojili doc. Malý, doc. Roh, prof. Šimůnek, Ing. Vlčková, prof. Zimčík, doc. 

Krátký, dr. Doseděl, dr. Jirkovský, dr. Vokřál a dr. Kastner. 

 

Hlasování: 17-0-0 (pro-proti-zdržel se)  

Závěr: Akademický senát FaF UK bere na vědomí informace z jednání EK ASUK dne 19. 3. 

2024 a na jejich základě: 

• Bere na vědomí strategické rozhodnutí vedení UK o vnitro-

univerzitním rozdělení alokace NPO jinak, než na základě metrů čtverečních 

vybudovaných ploch, které je akceptovatelné pouze v případě zajištění 

a garantování předložených variant I – III financování kampusu M2 

prezentovaných na společném zasedání AS FaF a LF HK (8. 3. 2024) i zasedání EK 

AS UK (19. 3. 2024).  

• Požaduje, aby ke způsobu financování kampusu Mephared 2 podle předložených 

variant I – III vznikl Dodatek k Vnitrouniverzitní dohodě o společném postupu 

k dobudování Kampusu Univerzity Karlovy v Hradci Králové v rámci projektu 

MEPHARED 2 ze 17. 1. 2022. 

• Vzhledem k rozporuplným informacím během diskuse na EK AS UK žádá děkana 

o předložení detailního popisu vývoje ceny a zdrojů financování kampusu 

Mephared 2 k informování AS FaF UK i AS UK. 

 

Místopředsedkyně Janovcová následně podala podnět studentů ohledně přeplněných 

termínů průběžných státních zkoušek týkající se zejm. studentů pátého ročníku. 



Doc. Roh předal informace od doc. Kučery, že se problém týká předmětů Farmaceutická 

analýza a Farmakognozie a je způsoben špatným plánováním ze strany studentů. Do diskuze 

k řešení situace se zapojili doc. Roh, místopředsedkyně Janovcová, dr. Doseděl, prof. Zimčík, 

dr. Kastner, doc. Krátký a doc. Sklenářová.  

Doc. Roh a prof. Zimčík uvedli, že obecným řešením může být vypsání všech termínů 

najednou a nepřidávání dalších dodatečně, aby měli studenti dlouho dopředu jasné 

informace. Případně je možné vypsat dodatečný termín pouze pro opakující nebo umožnit 

zápis na jiné termíny až po uzavření možnosti odhlašování z předchozích. 

Doc. Roh navrhl ohledně aktuální situace schůzku s proděkanem pro studijní záležitosti doc. 

Kučerou a garanty daných předmětů.  

 

Hlasování: Přijato tichým souhlasem. 

Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace z bodu Různé. 

 

Místopředsedkyně AS FaF UK Janovcová poděkovala všem přítomným za účast a ukončila 

zasedání senátu v 16:53 h.  

 

 

Zapsala: Ivana Dvořáková 

Ověřili: doc. PharmDr. Mgr. Martin Krátký, Ph.D., doc. PharmDr. Barbora Vraníková, Ph.D. 

 

V Hradci Králové dne 6. 4. 2024. 

 

 

  



Příloha č. 1: Usnesení přijatá na 4. zasedání konaném dne 20. března 2024 

 

Usnesení 4-1: AS FaF UK schválil program 4. zasedání AS FaF UK. 

Usnesení 4-2: AS FaF UK vzal na vědomí informace od vedení fakulty. 

Usnesení 4-3: AS FaF UK vzal na vědomí informace ze zasedání AS UK a komisí AS UK. 

Usnesení 4-4: AS FaF UK schválil návrh 1. změny Pravidel pro přiznávání stipendií 

na Farmaceutické fakultě v Hradci Králové a doporučuje jeho 

předložení ke schválení Akademickému senátu Univerzity Karlovy. 

Usnesení 4-5: Akademický senát projednal návrh aktualizace Opatření děkana – 

Stanovení výše doktorandských stipendií a s uvedeným návrhem 

opatření souhlasí. 

Usnesení 4-6: AS FaF UK schválil zápis z 1. zasedání AS konaného dne 13. 2. 2024. 

Usnesení 4-7: AS FaF UK schválil zápis z 2. zasedání AS konaného dne 13. 2. 2024. 

Usnesení 4-8:  AS FaF UK bere na vědomí informace z jednání EK ASUK dne 19. 3. 

2024 a na jejich základě: 

• Bere na vědomí strategické rozhodnutí vedení UK o vnitro-

univerzitním rozdělení alokace NPO jinak, než na základě metrů 

čtverečních vybudovaných ploch, které je akceptovatelné pouze 

v případě zajištění a garantování předložených variant I – III 

financování kampusu M2 prezentovaných na společném zasedání 

AS FaF a LF HK (8. 3. 2024) i zasedání EK AS UK (19. 3. 2024).  

• Požaduje, aby ke způsobu financování kampusu Mephared 2 podle 

předložených variant I – III vznikl Dodatek k Vnitrouniverzitní 

dohodě o společném postupu k dobudování Kampusu Univerzity 

Karlovy v Hradci Králové v rámci projektu MEPHARED 2 ze 17. 1. 

2022. 

• Vzhledem k rozporuplným informacím během diskuse na EK AS UK 

žádá děkana o předložení detailního popisu vývoje ceny a zdrojů 

financování kampusu Mephared 2 k informování AS FaF UK i AS UK. 

Usnesení 4-9:  AS FaF UK vzal na vědomí informace z bodu Různé. 

 

Zapsala: Hana Janovcová 

Ověřil: doc. PharmDr. Mgr. Martin Krátký, Ph.D. 


